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PROTOKÓŁ VI 
 

obrad VI zwyczajnej sesji Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański,  

która odbyła się w dniu 8 grudnia 2021 r. o godz. 1300 

w Centrum Kultury i Sportu w Pruszczu Gdańskim  

 

 

Lista obecności radnych stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

W obradach uczestniczyło - 8 członków Rady Seniorów. 

Nieobecni - 1 osoba. 

Początek obrad:  8 grudnia 2021 r., godz.  1300 . 

Zakończenie obrad: 8 grudnia 2021 r. godz. 1420 . 

 

Proponowany porządek obrad VI zwyczajnej sesji Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański II kadencji 

2020 - 2024 była w posiadaniu każdego członka Rady Seniorów i stanowi Załącznik Nr 2 

do niniejszego protokołu.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

 

Mirosława Polanowska - Przewodnicząca Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański o godz. 1300   

otworzyła  obrady słowami: „Otwieram szóstą zwyczajną sesję Rady Seniorów Miasta Pruszcz 

Gdański”. 

 

Przewodnicząca Rady Seniorów powitała wszystkich członków oraz przybyłych gości: Zastępcę 

Burmistrza ds. komunalnych Radosława Klaczkowskiego, Sekretarz Miasta Dorotę Opałkę oraz 

Przewodnicząca Rady Miasta Małgorzatę Czarnecką - Szafrańską, następnie rozpoczęła realizację 

porządku obrad. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

 przedstawienie porządku obrad, 

 przyjęcie protokołu V zwyczajnej sesji Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański. 

2. Spotkanie Pomorskiego Forum Rad Seniorów - ref. Melania Kujałowicz członkini Rady Seniorów 

Miasta Pruszcz Gdański. 
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3. Dyskusja na temat VII Sesji Plenarnej Obywatelskiego Parlamentu Seniorów „Seniorzy 

i Przyszłość Polski”. 

4. Omówienie Raportu dotyczącego analizy istniejącego stanu prawnego i faktycznego 

w zakresie realnej dostępności bezpłatnych leków na receptę lekarską „S” dla seniorów 75+. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia harmonogramu posiedzeń Rady Seniorów Miasta  

Pruszcz Gdański na rok 2022 - ref. Mirosława Polanowska Przewodnicząca Rady Seniorów. 

6. Ustalenie harmonogramu dyżurów Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański na I kwartał 2022 

roku - ref. Mirosława Polanowska Przewodnicząca Rady Seniorów. 

7. Sprawy bieżące. 

8. Wolne wnioski. 

 

Ad. 1 - Sprawy regulaminowe: 

 

Aby umożliwić zaproszonym gościom zrelacjonowanie tematów w pierwszej kolejności, Rada 

Seniorów przegłosowała kolejność zaproponowanego porządku obrad.  

Punkt 2 został zdjęty, w związku z nieobecnością, mającego referować go członka Rady Seniorów. 

Punkt 8 przesunięto na początek porządku obrad. 

           Głosowanie: w obecności 8 członków Rady Seniorów, głosami za - 8, przeciw - 0, wstrzymało 

się - 0 przyjęto zmienioną kolejność porządku obrad. 

 

Porządek obrad został zrealizowany według następującego porządku, jak niżej: 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

 przedstawienie porządku obrad, 

 przyjęcie protokołu V zwyczajnej sesji Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański. 

2. Wolne wnioski 

3. Dyskusja na temat VII Sesji Plenarnej Obywatelskiego Parlamentu Seniorów „Seniorzy 

i Przyszłość Polski”. 

4. Omówienie Raportu dotyczącego analizy istniejącego stanu prawnego i faktycznego 

w zakresie realnej dostępności bezpłatnych leków na receptę lekarską „S” dla seniorów 75+. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia harmonogramu posiedzeń Rady Seniorów Miasta  

Pruszcz Gdański na rok 2022 - ref. Mirosława Polanowska Przewodnicząca Rady Seniorów. 

6. Ustalenie harmonogramu dyżurów Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański na I kwartał 2022 

roku - ref. Mirosława Polanowska Przewodnicząca Rady Seniorów. 
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7. Sprawy bieżące. 

 

Pani Mirosława Polanowska zapytała, czy są uwagi do protokołu V zwyczajnej sesji Rady Seniorów. 

 Uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Mirosława Polanowska poddała pod głosowanie treść protokołu V. 

Głosowanie: „za” - 8; „przeciw” - 0; „wstrzymało się” - 0. 

Protokół V zwyczajnej sesji Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański został przyjęty jednogłośnie, bez 

zmian. 

 

Ad. 2 - Wolne wnioski: 

Korzystając z obecności Zastępcy Burmistrza ds. komunalnych, członkowie Rady Seniorów zadawali 

pytania i zgłaszali uwagi dotyczące spraw związanych z miastem i tematyka senioralną. 

Odbyto dyskusję w następujących tematach: 

1. Skierowano pytanie dotyczące realizacji prac budowy chodnika do cmentarza 

przy ul. Cichej. 

2. Członkowie Rady Seniorów zawnioskowali o montaż ławeczek (w kierunku wjazdu 

do Parku Kulturowego Faktoria, od strony ul. Grunwaldzkiej i mostku na Rzece Raduni). 

3. Zadano pytanie o kolejne etapy prac drogowych związanych z przebudową drogi powiatowej  - 

ul. Gałczyńskiego. 

4. Rada Seniorów zwróciła się z prośbą o rozważenie zastąpienia zamontowanych „szykan 

drogowych” na ul. Sportowej, progami zwalniającymi. W godzinach popołudniowych 

ul. Sportowa obstawiona jest zaparkowanymi samochodami, co znacznie utrudnia płynny przejazd 

pojazdów. 

5. Podjęto dyskusję w sprawie budowy zejścia (schodów) na skarpie - Osiedle Parkowe, 

na wysokości przejścia od ulicy Mickiewicza w kierunku Parku do ul. Jacka Soplicy. 

6. Poruszono temat prężnie rozwijającego się osiedla przy ul. Św. Wojciecha w Pruszczu Gdańskim 

i problemu parkujących samochodów po obu stronach jezdni. Zwrócono się z prośbą o informację, 

czy jest przewidziany plan na ww. ulicę. 

7.  

Materiały sesyjne Rady Seniorów (stron - 34) stanowią Załącznik Nr 2 do protokołu. 
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Ad. 3 - Dyskusja na temat VII Sesji Plenarnej Obywatelskiego Parlamentu Seniorów „Seniorzy 

i Przyszłość Polski”.  Dokument był w posiadaniu każdego członka Rady Seniorów. 

Otwarto dyskusję w zaprezentowanym temacie. W opinii członków Rady Seniorów w 2022 roku należy 

zająć się następującymi zagadnieniami:  

- wsparcie samorządów lokalnych w zakresie pomocy materialnej dla seniorów, 

-  zwrócenie większej uwagi na osoby starsze, samotne i nieporuszające się samodzielnie (pielęgnacja, 

    pomoc w usługach domowych i prowadzeniu gospodarstwa domowego, zabiegi rehabilitacyjne 

    w domu, pomoc w dokonywaniu zakupów, pomoc techniczna w gospodarstwie domowym, 

-  podtrzymywanie kontaktów społecznych, dzięki dostosowanym do możliwości formom spędzania 

   czasu wolnego, ofercie kulturalnej, odwiedzinom u osób nie mogących opuszczać mieszkania, 

- aktywizacja i rozmowy z chorym, wsparcie psychologiczne, 

- tworzenie większej ilości oddziałów geriatrycznych, potrzeba lekarzy geriatrów, 

- większy dostęp do porad prawnych, 

- rozbudowa/usprawnienie systemu informacji, tak by informacja o działaniach miasta i organizacji 

  pozarządowych docierała do osób starszych,  

- tworzenie miejsc przyjaznych seniorom, 

- stworzenie większej możliwości angażowania się seniorów w projekty społeczne,  

- powołanie w każdym urzędzie miasta stanowiska - Pełnomocnika ds. Seniorów. Członkowie Rady 

  Seniorów sugerują, że zakres ww. stanowiska mógłby pokrywać się jeszcze z inną sferą działania 

  urzędu, ale żeby wiedza o tym, co dzieje się w mieście z seniorami i dla seniorów była w jednym ręku. 

Powyższe wnioski zostały wysłane drogą elektroniczna do Pomorskiej Delegatury OPS. 

 

Ad. 4 - Omówienie Raportu dotyczącego analizy istniejącego stanu prawnego i faktycznego 

w zakresie realnej dostępności bezpłatnych leków na receptę lekarską „S” dla seniorów 75+. 

Raport „Bezpłatne leki dla gdańskich seniorów 75+” był w posiadaniu każdego członka Rady Seniorów 

i został szeroko omówiony podczas posiedzenia. Raport stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. 

Za pośrednictwem Biura Rady Miasta, wnioski do Raportu Pani Krystyny Szulc oraz Pani Marii 

Kaszubskiej - Niedźwiedzkiej zostały przekazane do Pomorskiej  Delegatury OPS - Załącznik 4. 

Poniżej najważniejsze uwagi: 

1. Wobec wzrostu liczby osób starszych korzystających z Programu LEKI 75+ istotnym działaniem 

jest konieczność optymalnego dostosowania leków do  potrzeb seniorów. Ten wymóg nałożony 

na Ministerstwo Zdrowia przez ustawę nie został jednak, jak wykazała kontrola przeprowadzona 

przez NIK, spełniony.  
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2. Niepokój budzi obecność w wykazie leków produktów, które według  AOTMiT nie powinny być 

stosowane przez osoby w podeszłym wieku. 

3. Wynikająca z pkt. 1 i 2 przypadkowość  umieszczanych w wykazie leków, bez należytych 

konsultacji, jest zgodnie z brzmieniem Raportu fikcją i zmarnowaną szansą na precyzyjne 

określenie potrzeb osób w wieku 75+. 

4. Umieszczenie na liście leków bezpłatnych takich specyfików, które były dotychczas refundowane 

w 30% oraz 50% a pozostawienie poza wykazem leków pełnopłatnych, o wiele droższych, jest 

grą pozorów niezbyt satysfakcjonującą seniorów. Należałoby rozszerzyć listę leków w programie 

o leki pełnopłatne. 

5. Rozbudowanie w 2021 roku osób uprawnionych do wystawiania tzw. recepty 75+ o lekarzy 

specjalistów/do tego czasu robili to tylko lekarze POZ/, to dobry krok i realizacja postulatów 

pacjentów, ale warunki jakie musi spełnić lekarz i pacjent 75+, aby dostać receptę, wykluczają 

ponad 90%  pacjentów z powodu braku kompetencji cyfrowych. Lekarz specjalista, przed 

wystawieniem recepty, musi za zgodą pacjenta zweryfikować w systemie informatycznym 

 „e-zdrowie” wcześniej wystawione recepty. Z opracowania wynika, że  97% pacjentów 75+ nie 

ma Internetowego Konta Pacjenta /IKP/ oraz profilu zaufanego, aby się na to konto zalogować. 

6. Powinno się w trybie pilnym zrównać uprawnienia lekarzy podstawowej opieki zdrowotnej 

i lekarzy specjalistów do wystawiania  recept „S” pacjentom 75+, po dokonaniu weryfikacji 

zapisanych leków oraz ich ilości na ich kontach IKP bez wyrażania zgody przez pacjenta . 

7. Wśród seniorów brak jest podstawowej wiedzy o przysługujących im prawach dotyczących 

zaopatrzenia w bezpłatne leki 75+ oraz zauważalny jest brak kompetencji cyfrowych całego wręcz 

wielomilionowego pokolenia ludzi starszych uniemożliwiającym im dostęp poprzez internet 

do wiedzy o lekach bezpłatnych, zmianach prawnych, czy też do Internetowego Konta Pacjenta, 

co powoduje wręcz wykluczenie cyfrowe tego pokolenia. 

8. Należy kontynuować w środowisku senioralnym akcje profilaktyczne i informacyjne, promujące 

działania upowszechniające nowe rozwiązania w systemie ochrony zdrowia/ m. in propagowanie 

Programu Leki 75+ i możliwości z nich korzystania np. poprzez pomoc przy zakładaniu kont 

pacjenta, profilu zaufanego, e-recepty. 

Reasumując, aby program LEKI 75+ działał efektywnie należy jak najszybciej znowelizować ustawę, 

w oparciu o którą został utworzony (dotyczy pkt. 4 i 5), a także wypełniać rzetelnie dotychczasowe 

ustalenia w niej zawarte (dotyczy pkt. 1, 2 i 3). 
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Ad. 5 - Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia harmonogramu posiedzeń Rady Seniorów Miasta  

Pruszcz Gdański na rok 2022. 

Projekt uchwały  w sprawie zatwierdzenia harmonogramu posiedzeń Rady Seniorów Miasta Pruszcz 

Gdański  na rok 2022 był w posiadaniu każdego członka. Członkowie Rady Seniorów ustalili, że zgodnie 

ze Statutem Rady Seniorów, posiedzenia będą odbywały się raz na kwartał, w następujących miesiącach: 

 I kwartał - marzec 2022; II kwartał  - czerwiec 2022 r.; III kwartał - wrzesień 2022 r.; IV kwartał -

grudzień 2022 r. Godziny posiedzeń będą ustalane na bieżąco, z odpowiednim wyprzedzeniem czasowym. 

Przewodnicząca Mirosława Polanowska poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia harmonogramu posiedzeń Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański na rok 2022. 

Głosowanie: za - 8, przeciw - 0, wstrzymało się  - 0. 

Uchwała Nr VI/5/2021Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański  w sprawie zatwierdzenia  harmonogramu 

posiedzeń Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański  II kadencji w latach 2020-2024 została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

Ad. 6 - Ustalenie harmonogramu dyżurów Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański na I kwartał 

2022 roku. 

Przewodnicząca Rady Seniorów Mirosława Polanowska poinformował, że na czas trwania pandemii 

dyżury pełnione przez członków Rady Seniorów w budynku Urzędu Miasta Pruszcz Gdański zostają 

w dalszym ciągu zawieszone, a wnioski mieszkańców - seniorów należy zgłaszać mailowo lub 

telefonicznie, za pośrednictwem Biura Rady Miasta Pruszcz Gdański.  

 

Ad. 7 - Sprawy bieżące. 

W sprawach bieżących poruszono temat funkcjonowania Centrum Geriatrii PCR Sopot i usług 

świadczonych przez Oddział dla osób starszych powyżej 60 roku życia. 

Głos w sprawie zabrała Pani Krystyna Szulc, która uczestniczyła w wykładzie poświęconym opiece 

geriatrycznej, zorganizowanym w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Pomorskiego. 

Prezentacja z wykładu stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. 

Zaplanowano, iż kolejne posiedzenie Rady Seniorów Miasta Pruszcz Gdański odbędzie się 9 marca 

2022 r. o godz.13:00. 
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Zakończenie obrad nastąpiło w dniu 8 grudnia 2021 r. o godz. 14:20 słowami Przewodniczącej  Rady 

Seniorów Mirosławy Polanowskiej: „Zamykam szóstą zwyczajną sesję Rady Seniorów Miasta Pruszcz 

Gdański”. 

 

 

Protokół sporządziła:  

Alicja Dąbrowska                      
            
        PRZEWODNICZĄCA  

                     RADY SENIORÓW 
 
   

                                                                                                                  Mirosława Polanowska 
                                                                                        


